
Dagsorden til møde i 

Gyrstinge Ørslevvester 

Lokalråd 
 

Mødet blev afholdt den 2. januar 2024 kl. 19:00 i Præstegården (længen) 

Mødet var åbent for alle borgere i Lokalområdet 
 

Deltagere: Jan Hansen, Arne Aagesen, Jan Hansen, Tonni Hansen, Mette Eck, Nina 
Overholdt, Peter B. Jensen, Steen Mortensen, Jess Friis 

Fraværende: Térès Pyreliers 
 

------------------------------ 
 

1. Velkomst, godkendelse af dagsorden og godkendelse af referat 
fra sidste møde - Godkendt 

2. Kort orientering og opfølgning siden sidst 
a. Dialog med Kommunen om Vedvarende Energi (VE) samt 

Planstrategi 2036 -Jess gennemgik den kommunikation der har 
været. 

b. Lokalrådets lån af Landsbyhuset – Steen tager det op igen med 
Landsbyhusets bestyrelse. 

3. Fællesspisning - udskydes til næste gang 
4. Scenen 

a. Lys – Tilbud fra Carsten på frontlys og mixer er godkendt, og 
Jess viste de trådløse lamper frem, som vi allerede har 
investeret i. 

b. Koncerter – Der er søgt midler til 2 koncerter via Kulturpuljen 
samt til sank hans via temaudviklingspuljen. 

5. Trafik  
a. Cykelsti fra Ørslevvester til Gyrstinge – Vi bakker Kildeskolens 

bestyrelse op i arbejdet med etablering af en eller anden form 
for cykelsti mellem Ørslevvester og Gyrstinge. 

b. Trafiksikkerhed i Landsbyerne – Vi arbejder videre med at 
påvirke forvaltningen så vores dårlige forhold kommer i 
bedring, derudover at folk undgår at parkere på vejen, så man 
ikke skal gå/cykle ud midt på vejen for at komme forbi. 



c. Sikkerhed foran Kildeskolen – Vi får lige verificeret at 
Menighedsrådet stadig er med på at aflægge noget jord, hvis 
vejen skal være bredere. Hvis dette er tilfældet, så går Jess i 
dialog med Kildeskolen, så vi kan skubbe på processen. 

6. Hjemmeside – Jess søger midler til etableringen 
7. Træ gangbro ved Gyrstinge Sø v/Bjarne – Der er bevilliget midler 

og det forventes at spangen bliver etableret indenfor en måneds 
tid, der hvor der er ryddet og sat pinde i jorden. Vi har udført lidt 
af arbejdet for kommunen, og sender dem en faktura på 1.200kr, 
og opretter i den forbindelse en separat konto til søudvalget. 

8. Nyt fra Landsbyforum v/Jess og Peter – Intet nyt 
9. Nyt fra Sø udvalget v/ Bjarne K. – Intet nyt 
10. Bøgebladet – Vi kan godt bruge et par annoncører mere 
11. Byråds- og udvalgsmøder – Vi holder øje i forhold til Planstrategi 

2036 samt kommunens holdninger til VE. 
12. Eventuelt –  

a. Juletræstænding: Afhentning af træ gik meget bedre end 
sidste år, og hele Kildeskolen var med. Dog bør selve 
arrangementet være afholdt meget bedre næste år, i forhold 
til i år, med koordinering sammen med skolen og 
menighedsrådet, så vi er mange flere end i år. 
Markedsføringen kunne også være bedre. 

b. Fastelavn den 11. februar 
i. Arne handler tønder, slik, kroner, cacao og kaffe 

ii. Mette bestiller 80 fastelavnsboller 
iii. Arne spørger børnehaven om de vil male på tønderne. 
iv. Jess laver plakat og sender til alle i Lokalrådet og 

Bøgebladet 
v. På dagen: Tonni sørger for tønder, Arne sørger for 

kaffe/Cacao. 
vi. Mette sørger for Fastelavnsbollerne hentes og udleveres 

vii. Jan hjælper til hvor behov, og Jess forventer også at 
komme og gå til hånde. 

c. På Beboermødet den 7. marts 18:30- 20:30 vil vi foreslå, at 
oprette et Kulturudvalg under Lokalrådet. Jess udarbejder 
opslag med dagsorden til Bøgebladet etc. i forhold til 
beboermødet. Steen booker Landsbyhuset, og  Lokalrådet er 



værter for sandwich, øl og vand – Peter bestiller sandwich når 
Arne har undersøgt antallet fra sidste år. 


